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 !שלום לכולם
 

 תנועת הקיבוץ הדתי שולחת תנחומים למשפחת קולמן ובית מושב קשת באבלן הכבד

 דעדיאל קולמן הי" על בן המושב

 שנרצח בפיגוע בירושלים

 

 יהי זכרו ברוך

 

 ההתנועות הקיבוציות מובילות אמנה החברתית בנושאי דת ומדינ

היא יוזמה של תנועת הקיבוץ הדתי שבאה גם מדחיפה של "זקני  -אמנה חברתית בנושאי דת ומדינה  -יוזמה מתחדשת 

ון". ניר מאיר, מזכ"ל השבט" שלנו אמנון שפירא ויוחנן בן יעקב ובעקבות מאמר שלהם בנושא שפורסם ב"מקור ראש

התק"צ הזמין את נציגנו לדיון במזכירות התנועה הקיבוצית. הטריגר למפגש הוא ההצעה היא להיעזר בבסיס שנוסד 

מדן", ולהניח אותו כמסד להסדרת יחסי דת ומדינה, בהובלה משותפת של שתי התנועות. בכך, לסמן דווקא  -ב"אמנת גביזון

שפה של הידברות, חיפוש המכנה המשותף, המלכד  -, התכוונות, שפה ושיח מסוג שונהעל רקע הקצנת נושאי דת ומדינה

את כולנו להיות עם אחד. במזכירות התק"צ התפתח דיון רעיוני עֵר, והחברים בסה"כ ברכו על היוזמה, וקראו להצטרף 

ציות, הדתית והכללית, יכולות למהלך. ניר מאיר, שהרים את הכפפה, ודחף את הדיון, הדגיש שדווקא שתי התנועות הקיבו

להוות מודל לשיתוף פעולה ולמציאת הסכמות לחיים משותפים על אף השוני בתפיסת עולמם ובאופן בו הם מנהלים את 

חייהם. בדיון התארח גם ערן ברוך, מנכ"ל ארגון בינ"ה, שהציע לקחת את סוגיית השבת, לנסות להתעמק בה ולמצוא נוסחה 

שאין בה כפיה לשמירת שבת אורתוכסית מצד אחד, ויש בה "נועם שבת" של רוחניות ותרבות מתאימה לשבת חילונית 

יהודית מצד שני. אגב כך התפתח דיון מעניין על השבת, הגיור, השיוויון המגדרי ועוד. ככלל ניכרה פתיחות מצד החברים, 

ת ובייחוד עם הקיבוץ הדתי. סיכמנו לקדם את ועניין רב בשיח, בדיאלוג של גילוי ויצירת המכנה המשותף עם הציונות הדתי

 .הנגזרות המעשיות מהסכמה עקרונית זו

 

 ךפורום מנהלי חינו

מפגש מנהלי חינוך האחרון נפתח בסדנה של יפעת ניימן שעסקה בניהול 

אסטרטגי ועוררה אותנו למחשבה כמה אנחנו עסוקים בתגובה ל"כאן 

הדיון נסב גם למתח שבין שימור  והעכשיו" וכמה פנינו אל תוכניות עתידיות.

ואם שינויים אז כיצד?; תוך כדי הסדנה יפעת  -מסורות ושינויים הכרחיים

חיזקה בנו את ההבנה שמערכת החינוך היא הסוכן להטמעת ערכי הקהילה 

ובניית הזהות הקהילתית אצל הילדים ואצל חברי הקהילה כולה. בהמשך 

לומי, ושני מנהלי חינוך העלו התכנסנו ללמידת עמיתים בהנחיית אפרת ש

סוגיות מהשטח שמעסיקות אותם ונעזרנו בלמידת עמיתים של חברינו 

אל כהן מנכ"לית עמותת -לתפקיד. ביחידה השלישית נפגשנו עם תירא

"קדמה" לשיחה מעוררת ההשראה ומניעה לפעולה בנושא כיצד להניע צעירים להגשמה עצמית בקהילות שלנו. קינחנו את 

נה של אסתר)יקה( פורשר בבארות יצחק, בה נתנו דרור ליצירתיות שלנו ועל הדרך למדנו מאסתר איך חלום הופך היום בסד

 .למציאות. היה יום מעורר השראה ומרחיב את הדעת. תודה ללימור ספראי שרקמה את היום המיוחד הזה
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 הפורום מזכירים ומנהלי קהיל

בית  –בסיור ב'בית אחיה' י"ב. פתחנו בקיבוץ עין הנצשעבר התקיים בשבוע הפורום 

לחיים עבור בחורים מרקע דתי על הספקטרום האוטיסטי. נעה קליין יזמת ומנהלת 

הבית, סיפרה לנו על התהליך של בחירת המיזם כחלק מהתכנית למעורבות חברתית 

בעין הנצי"ב. נעה הרחיבה על סדר היום, התכניות השונות, ועל הממשקים של קהילת 

 -צי"ב עם חברי הבית. המשך המפגש עסק בנושא של תקשורת פנים יישובית עין הנ

התייחסנו לתקשורת כמערכת יחסים, כמנגנון לבניית שותפות ולמרכיבי התקשורת: התוכן )המסר(, האופן והמומנטום. עוד 

נו כלים לשיתוף ציבור עסקנו בשיתוף ציבור ככלי מנהיגותי לקבלת החלטות. ניתחנו אירועים, עסקנו באינטראקציה וקבל

 .מה לעשות וממה רצוי להימנע. תודה לנמרוד, לנעה, לשארה ולבית עין הנצי"ב על האירוח -אפקטיבי 
 

 ל"צהלולם" במכינת צהלי ע"ש תמר אריא –זאת הדרך שלך 

לא מדווחת מיכל נגן, ראשת המכינה: נושא הנשים בצבא והחיילות הדתיות בפרט 

לחיילות. זה היה הרעיון ותמיכה פשנו דרך לתת גב יורד מסדר היום, לכן חי

טוב, הרבה התלהבות וצוות המכונן של ה"צהלולם". יצאנו לדרך עם רעיון, שיר 

נגניות ומעבדות. היה לנו חשוב שהאירוע יהיה של כמותו ומוכשר מעין מופלא 

במיוחד לנשים ועל ידי נשים. השקענו בבעלי מקצוע מהשורה הראשונה. שמחנו 

ר אלומה ושאר המדרשות הצטרפו ליוזמה, וכך הפך ה"צהלולם" להיות של כאש

כולן. ובכל זאת כל ההכנות כלל לא הכינו אותנו לעוצמת ההתרגשות שאחזה בנו. אחרי שלמדנו את הקולות השונים, 

הנהדרות, נגנית  התכנסנו לאולם הגדול, והתחלנו לשיר ביחד. רק אז קלטנו וחווינו את עוצמת היצירה המשותפת. הנגניות

הכינור שירדה לתוך הקהל, המנצחת שהלהיבה אותנו לשיר שוב ושוב להתרגש ולהשתחרר עד שהביצועים האחרונים היו 

מרוממים ממש. הכתב רועי שרון שליווה אותנו בערב זה, חשב שיבוא לסיקור מהיר של כמה דקות אך נשבה בקיסמו של 

. מטרתנו לא היתה מחאה. רצינו לפרגן, לתת לחיילות במה וכבוד והנכחה האירוע ונשאר שעות ארוכות עד אחרי חצות

והעצמה. לשמוח בנשים הצעירות היקרות שלנו שנותנות כל כך הרבה עבור כולם. כעת אנו עובדים על הסרטון שאנו מקוות 

 .ם את ההפצה שלושיעלה לרשת בעזרת ה' עוד לפני פסח. נודה מראש לכל מי שישתף את הסרטון בפייסבוק כדי להעצי
 

 ןכפר עציו –מטה עם מטה 

מטה התנועה נפגש עם הנהלת כפר עציון על מנת ללמוד את תמונת המצב והתכניות 

בכפר עציון, ולהציג את תכנית התנועה בגזרות השונות. בסיור המשקי ראינו את התיירות 

לאחר  והמורשת, הפרחים והמטעים ושטחי מסחר ותעסוקה בהתפתחות. פגשנו קיבוץ

(, שבמרכז סדר היום שלו צמיחה והתחדשות מצד אחד, 2016שינוי באורחות חיים )סוף 

חברות מלאה  -והתבגרות החברים מצד שני. למדנו על תהליך הקליטה למעמד אחד 

משפחות(, בניה של שכונה חדשה  21בקיבוץ, למעוניינים מבין תושבי ההרחבה )עד כה 

משפחות חדשות לחברות. הצמיחה נסמכת על תשתית של תב"ע חדשה  40 -ליטת כיחידות דיור בשני שלבים(, ק 56)

והסדרת קרקעות. סיכמנו על כיווני שיתופי פעולה להמשך: ליווי צוות ומערכת הרווחה, בחינת מוסד חינוכי חדש ומתאים 

 .פיתוח וצמיחה לכפ"ע ובפיתוח סמינר נקלטים מותאם. בסה"כ ניכר כי עיקר האתגרים מצויים בשדה המבורך של
 

 אועידת אגף הגשמה של בני עקיב

השבוע התקיימה בתל אביב ועידת אגף הגשמה של תנועתנו בני עקיבא. בועידה השתתפו גרעיני 

של"פ )שמיניות לערי פיתוח(, גרעיני בנות שרות לאומי, גרעיני בוגרים וכמובן גם עשרות מתנדבי 

הועידה שמעו המתנדבים ברכה מח"כ מוטי יוגב, שיחה תוכנית שנת השרות לה אנו שותפים. במסגרת 

שהקים את כפר נירים לנוער בסיכון.  13שלומי אבני , בוגר שייטת  -מסגן ראש עיריית אור עקיבא

המשתתפים דנו בסוגיות שונות הקשורות לתוכנית שנת השרות והציעו הצעות לועידה וקיבלו החלטות 

 ."ל עדן ועודד מנשה שדיברו על "איך להיות מובילים ומשפיעיםלגבי התוכנית. את היום סיימה הופעה ש
 

 

 ,שבת שלום

 אמיתי פורת וחברי המזכירות הפעילה


